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Č. j.: UHK/DFF/2023/14407 
 

ZÁPIS ze zasedání  
Akademického senátu Filozofické fakulty UHK 8/2023, 

konaného dne 20. dubna 2023 
v zasedací místnosti SM4 

 
Přítomni: dr. Joukl, doc. Beran, dr. Hrubeš, Mgr. Burianová, Pavlína Žďárská, Anna Tecza, 
Jaroslav Neubauer 
Doc. Šandera a dr. Trousil s přijatou omluvou přišli v průběhu jednání. 
 
Omluveni: doc. Daneš, Roman Vyšanský 
 
Hosté: dr. Prouza, dr. Rigel, dr. Hradecký, Ing. Svobodová, Bc. Zilvar, Bc. Vodička 
 
Dr. Joukl, předseda senátu, přivítal všechny přítomné senátorky, senátory a hosty a 
konstatoval, že senát bude usnášeníschopný po příchodu doc. Šandery. Jednání tedy otevřel 
bodem č. 1, který neobsahuje přijetí usnesení. 
 
Informoval přítomné, že ze zasedání je pořízen zvukový záznam z důvodu vyhotovení zápisu. 
 
 
 
1.     Aktuální technický stav učeben na budově B – Bc. Jakub Zilvar 

Bc. Zilvar v úvodu shrnul současný technický stav na učebnách. Do konce prázdnin se bude 
řešit doinstalace techniky pro audiovizuální a distanční výuku. Velká zasedací místnost BSM4 
a učebna B16 budou vybaveny stejnou technikou, jaká je v tuto chvíli již nainstalovaná v aule 
B9. V učebnách se momentálně řeší s firmou AV Media problém s akustikou. 
Bc. Zilvar uvedl, že kamery a mikrofony pro distanční výuku jsou k dispozici na Centru služeb 
FF. Upozornil, že je vhodné zaměstnance CS dopředu informoval o online výuce, aby včas 
zajistili bezproblémový přenos. Bc. Zilvar zdůraznil, že UHK podporuje pro potřeby distanční 
výuky platformy Zoom a Teams. Zaměstnanci CS nejsou IT pracovníky, v ostatních platformách 
nejsou proškoleni a nemůže se automaticky předpokládat, že s nimi umí pracovat. Pokud 
zaměstnanci tedy budou používat jinou platformu než Zoom či Teams, je třeba dát dopředu 
vědět, ideálně kontaktovat přímo Bc. Zilvara. 
Ohledně problémů s nefunkční technikou Bc. Zilvar uvedl, že po nastěhování na budovu B zde 
byly značné problémy s technikou, většinu chyb se však již podařilo odstranit, včetně přehřívání 
techniky a následného vypínání. V tuto chvíli je technika na učebnách plně funkční a chyby 
vznikají převážně na straně uživatelů. Bc. Zilvar uvedl, že ve všech učebnách jsou jednoduché 
návody pro použití techniky a znovu apeloval na možnost individuálního proškolení. Ve 
spolupráci s projektovým oddělením bude jednotlivým katedrám/ústavům nabídnuto školení 
v rámci jejich porad (proškolení se zařízením na učebně s tlačítkovým panelem a v aule B9, kde 
je nově naistalováno zařízení pro online přenosy). 
V diskusi dále vystoupili Mgr. Burianová, doc. Beran a dr. Hrubeš. 
Na jednání se dostavil pan doc. Šandera. 
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Doc. Šandera vznesl dotaz ohledně techniky na B12 a B13. Bc. Zilvar uvedl, že technika je plně 
funkční, problém s přehříváním bude dořešen nainstalováním dodatečných komponentů 24. 
dubna. 
Dr. Prouza navrhl, aby se do každého počítače na plochu nainstaloval odkaz, kam by vyučující 
mohli psát aktuální problémy s konkrétním počítačem (např. pro případ aktualizací) a který by 
byl odeslán přímo Bc. Zilvarovi. 
Bc. Zilvar uvedl, že na stránkách UHK funguje odkaz na Helpdesk IT, který slouží k zadávání 
požadavků týkajících se žádostí či poruch výpočetní techniky, tyto požadavky chodí i přímo 
jemu. Bc. Zilvar sdělil, že ikonu helpdesk, pokud to technicky bude možné, naistaluje na každou 
plochu počítače. 
Mgr. Burianová uvedla, že na UHK existují dva helpdesky, jeden na IT závady a druhý na hlášení 
závad na budovách. Oba odkazy jsou plně funkční. 
Doc. Šandera uvedl, že v učebnách směrem na Gočárovu třídu je i přes větrání o přestávkách 
dusný vzduch. Požádal, zda by se do budoucna mohlo počítat s případnou investicí na vyřešení 
tohoto problému. Bc. Zemánková uvedla, že momentálně děkanát řeší s Investičním oddělením 
UHK možnost přimontování zarážek ke každým dveřím. Toto musí být oddělením 
odsouhlaseno z důvodu zajištění stanovených podmínek požární bezpečnosti. 
Dr. Hrubeš požádal, zda pro externí vyučující, kteří nemají přihlašovací jména pro potřeby 
použití počítače na učebnách, lze poskytnout nějaké univerzální heslo, přes které by se 
přihlašovali. Bc. Zilvar sdělil, že z důvodu kyberbezpečnosti není možné zakládat účty osobám, 
které nemají s UHK pracovně-právní vztah či vztah student-univerzita. Uvedl, že pro tyto účely 
lze na základě poskytnutých osobních údajů zřídit dočasné konto, přes které se může k síti 
přihlásit. Dr. Hrubeš uvedl, že se často jedná o vyučující, kteří se obměňují každý týden. Bc. 
Zilvar uvedl, že pro tyto účely by bylo možné na konkrétní učebně pro jasně dané účely zřídit 
přístup s omezenými právy. 
Mgr. Burianová uvedla, že situaci lze řešit i přes připojený notebook, avšak bez připojení 
k internetu. Na budově B je síť hkfree, heslo k ní zná Bc. Zilvar, který uživatele k internetu 
připojí. 
Bc. Zilvar opustil jednání. 
Dr. Joukl konstatoval, že příchodem doc. Šandery je senát usnášeníschopný. Dal hlasovat o 
navrženém programu jednání: 
 
Program: 
1. Aktuální technický stav učeben na budově B – Bc. Jakub Zilvar 
2. Hodina pravdy – ohlédnutí a aktuální situace 
3. Projednání záměru podání akreditační žádosti doktorského studijního programu 

Filozofie 
4. Projednání záměru podání akreditační žádosti doktorského studijního programu 

Philosophy 
5. Projednání záměru podání akreditační žádosti o prodloužení na dostudování 

doktorského studijního programu Politologie 
6. Projednání záměru podání akreditační žádosti o prodloužení na dostudování 

doktorského studijního programu Political Science 
7. Žádost rektorátu UHK o projednání nového Stipendijního řádu UHK 
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8. Různé 
• Průběžná informace volební komise AS FF UHK pro "děkanské volby" 
• Svolání akademické obce a volba kandidáta na funkci děkana FF UHK 

 
Hlasování o navrženém programu jednání: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4 Pro:                 4 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2 Nepřítomni:   1  

 
Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržený program jednání. 
 

2.     Hodina pravdy – ohlédnutí a aktuální situace 

Dr. Joukl shrnul proběhnuvší akci Hodina pravdy dne 28. 3. 2023, v rámci které organizační 
výbor schválený na minulém zasedání zorganizoval protestní shromáždění před budovou FF 
s následným odjezdem do Prahy na celorepublikový protestní pochod. Poděkoval všem členům 
za organizaci, včetně podpory děkanátu a studijního oddělení. Dr. Joukl uvedl, že z akce vzniklo 
mnoho fotografií a materiálu, které budou zpracovány a domluvenou formou zpřístupněny 
akademické obci.  

Dr. Joukl dále uvedl, že 3. dubna 2023 vyšlo Prohlášení k ohlasům protestní akce na Den 
učitelů, které mají senátorky a senátoři k dispozici. Dále uvedl, že vznikla platforma předsedkyň 
a předsedů senátů dotčených fakult. Minulý týden proběhla online porada, kde se domluvil 
další postup. V pátek 21. dubna se bude předávat petice na MŠMT (v kopii předsedovi vlády). 
Tento termín je shodný s termínem, do kterého byli rektoři univerzit vyzváni ministerstvem 
školství k návrhům na řešení situace. 

Dr. Joukl sdělil, že senáty dotčených fakult se svým usnesením připojují k Prohlášení k ohlasům 
protestní akce a přednesl níže uvedené usnesení a otevřel diskusi. 

Dr. Prouza zmínil dopis ministra školství, ve kterém pan ministr jako cestu k navýšení 
finančních prostředků navrhuje snížení počtu oborů a snížení počtu stavu zaměstnanců na 
fakultách, k čemuž dr. Prouza uvedl, že touto cestou FF nepůjde.  

Dr. Prouza dále uvedl, že z iniciativy ostravské fakulty a v návaznosti na projekt Humanitky 
bude na celou záležitost zareagováno i pozitivně, a to spuštěním kampaně na podporu 
humanitních a společenskovědních oborů – „Máme smysl, jsme také učitelé“. 

Dr. Joukl k tomuto doplnil, že na platformě předsedkyň a předsedů dotčených akademických 
senátů je tato otázka řešena a na dalším jednání bude důležitost humanitních a 
společenskovědních oborů pro společnost projednána, včetně jejich nutné propagace. 
 
Mgr. Burianová konstatovala, že v prohlášení jsou zmiňováni pouze akademici, bez uvedení 
studentů a THP. 

Proběhla diskuse, ve které zaznělo, že TH pracovníci jsou řešeni na úrovni odborů, studenti 
jsou součásti akademické obce, tj. nejsou opomíjeni. Dr. Prouza doplnil, že v rámci Asociace 
děkanů filozofických fakult jsou různé oblasti jednání, včetně oblastí zahrnující studenty i THP. 
Podotkl, že zmíněna by měla být otázka doktorského studia, kdy některé fakulty snižují 
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z důvodu nedostatečných financí výši stipendia. Dr. Prouza konstatoval, že na naší fakultě 
stipendia pro doktorandy snižována nebudou. 

Bylo dohodnuto, že návrh usnesení zůstane nezměněn, ale bylo vzato v patrnost, že tyto otázky 
je nutné dále zdůrazňovat. 

 
Návrh usnesení AS FF UHK: 

AS FF UHK se připojuje k prohlášení iniciativy „Hodina pravdy“ ze dne 3. 4. 2023, vítá 
odevzdání petice 21. 4. 2023 MŠMT a v kopii předsedovi vlády České republiky s tím, že 
nadále podporuje jednání a aktivity Asociace děkanů filozofických fakult.   
 
Hlasování o navrženém usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4 Pro:                 4 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2 Nepřítomni:   1  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 
 
3. Projednání záměru podání akreditační žádosti doktorského studijního 
programu Filozofie 
Bod č. 3 a č. 4 uvedl dr. Hradecký, proděkan pro studijní záležitosti. Dr. Hradecký sdělil, že se 
jedná o první akreditace podle nových pravidel Národního akreditační úřadu, programy 
garantuje prof. Peregrin. Anglická a česká verze jsou identické. 

Proběhla diskuse, ve které Mgr. Burianová zmínila formální nedostatky žádosti. V diskusi dále 
vystoupili dr. Hrubeš, dr. Hradecký, doc. Beran, doc. Šandera, dr. Prouza. 

Bylo řečeno, že akademický senát záměr pouze projednává a vyjadřuje se k němu. Jeho rolí 
není žádost formálně a věcně kontrolovat, v případě zjištění nedostatků však na ně upozorní a 
může děkanovi nedoporučit předložení žádosti Vědecké radě FF UHK ke schválení. Na základě 
diskuse bylo domluveno, že dr. Hradeckému budou vedením AS FF dodatečně zaslány některé 
zásadní připomínky k formálním nedostatkům žádosti.  

Dr. Hradecký doplnil, že hlasování ve VR FF může proběhnout per rollam, upozornil však, že 
Rada pro vnitřní hodnocení UHK se sejde v červnu, což je termín, který by bylo záhodno 
stihnout. 

Návrh usnesení AS FF UHK: 

AS FF UHK projednal záměr podání akreditační žádosti doktorského studijního programu 
Filozofie a doporučuje děkanovi FF UHK předložit tuto žádost Vědecké radě FF UHK ke 
schválení, ale až po aktualizaci odkazů a údajů obsažených v sebehodnotící zprávě a 
použití aktuálních formulářů. 
Hlasování o navrženém usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4 Pro:                 4 
Proti:              0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 

https://hodinapravdy.cz/prohlaseni-k-ohlasum-protestni-akce-na-den-ucitelu/
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Nepřítomni:  2 Nepřítomni:   1  
Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 

 

4. Projednání záměru podání akreditační žádosti doktorského studijního 
programu Philosophy 

Viz bod č. 3. 

Návrh usnesení AS FF UHK: 

AS FF UHK projednal záměr podání akreditační žádosti doktorského studijního 
programu Philosophy a doporučuje děkanovi FF UHK předložit tuto žádost Vědecké radě 
FF UHK ke schválení, ale až po aktualizaci odkazů a údajů obsažených v sebehodnotící 
zprávě a použití aktuálních formulářů. 
 
Hlasování o navrženém usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4 Pro:                 4 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2 Nepřítomni:   1  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 

5. Projednání záměru podání akreditační žádosti o prodloužení na 
dostudování doktorského studijního programu Politologie 

Bod č. 5 a č. 6 uvedl Dr. Hradecký, který konstatovat, že akreditační žádost se původně 
připravovala s uvedením specializací, což podle nových pravidel již není možné. V době 
přípravy žádosti podal výpověď garant programu, čímž se záležitost zkomplikovala. Dr. 
Hradecký uvedl, že proběhlo výběrové řízení na pozici docenta, který novou akreditaci připraví. 
Poznamenal, že česká a anglická verze jsou identické. 

Stávající akreditace doktorského studijního programu končí k 11. srpnu 2023. Na doporučení 
tajemnice pro vnitřní hodnocení UHK se senátu předkládá žádost o prodloužení platnosti 
akreditace stávajícího studijního programu po dobu nutnou na dostudování. Jméno garanta 
v žádosti není ještě uvedeno, bude doplněno po uzavření pracovního poměru s UHK. 

Dr. Hrubeš doplnil, že tímto způsobem je na FF postupováno poprvé, záměrem je 
bezproblémově umožnit studentům dostudování v programu, do kterého byli přijati. Dr. 
Hrubeš uvedl, že dotčení studenti jsou a budou o všem informováni. 

Z jednání se omluvila Pavlína Žďárská. 

V diskusi dále vystoupili doc. Beran, dr. Prouza, dr. Hradecký. 

Návrh usnesení AS FF UHK: 

AS FF UHK projednal záměr podání akreditační žádosti o prodloužení na dostudování 
doktorského studijního programu Politologie a doporučuje děkanovi FF UHK předložit 
tuto žádost Vědecké radě FF UHK ke schválení. 
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Hlasování o navrženém usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4 Pro:                 3 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2 Nepřítomni:   2  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 

 

6. Projednání záměru podání akreditační žádosti o prodloužení na 
dostudování doktorského studijního programu Political Science 

Viz bod č. 5. 

Návrh usnesení AS FF UHK: 

AS FF UHK projednal záměr podání akreditační žádosti o prodloužení na dostudování 
doktorského studijního programu Political Science a doporučuje děkanovi FF UHK 
předložit tuto žádost Vědecké radě FF UHK ke schválení. 
 
Hlasování o navrženém usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4 Pro:                 3 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2 Nepřítomni:   2  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 

 

7. Žádost rektorátu UHK o projednání nového Stipendijního řádu UHK 

Bod uvedl dr. Rigel, proděkan pro strategii a rozvoj. Dr. Rigel uvedl, že se jedná o vnitřní předpis 
univerzity, který schvaluje Akademický senát UHK. Uvedl, že AS FF řád neschvaluje, ale byl 
požádán o projednání. Dr. Hradecký sdělil, že žádost vzešla od paní prorektorky Marešové, 
které bylo řečeno, že toto nepatří do gesce fakultního senátu. Paní prorektorka Marešová 
reagovala, že bylo dohodnuto, aby Stipendijní řád UHK byl projednán na zasedání fakultních 
senátů. 

Dr. Joukl vznesl dotaz směrem k vedení FF, zda nový Stipendijní řád UHK obsahuje nějaké 
zásadní změny, kvůli kterým by měl být řád projednán na úrovni malých senátů. 

Dr. Hradecký uvedl, že v novém řádu nejsou oproti předešlému uvedeny zásadní změny.  

Dr. Prouza sdělil, že žádost o změnu byla požadována ze strany naší fakulty, a to z důvodu 
možnosti vyplácení stipendií i z jiných zdrojů než ze stipendijního fondu, který je tvořen z 
poplatků za studium (např. z vlastních příjmů). Stipendia na FF jsou proplácena v hojné míře a 
stipendijní fond není dostačující. Dr. Prouza dále sdělil, že se bude upravovat i stipendijní řád 
fakulty, který bude na nový řád univerzity navazovat. 
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Návrh usnesení AS FF UHK: 

AS FF UHK projednal znění nového Stipendijního řádu UHK. 
 
Hlasování o navrženém usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4 Pro:                 3 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2 Nepřítomni:  2  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 
Z jednání odešli dr. Prouza, dr. Rigel, dr. Hradecký, Ing. Svobodová.  

 

8. Různé 
• Svolání akademické obce a volba kandidáta na funkci děkana/děkanky FF UHK 

Dr. Joukl uvedl, že na 18. května 2023 je plánováno další zasedání Akademického senátu FF 
UHK, kde, pokud budou připraveny, dojde ke schvalování zpráv o činnosti a hospodaření FF 
UHK za rok 2022, případně ke schvalování rozpočtu FF UHK na rok 2023, plus případné 
další podněty. Poté by mělo následovat veřejné zasedání akademické obce FF UHK, kde by 
mělo dojít k představení kandidátů na funkci děkana/děkanky FF UHK včetně diskuse 
s kandidáty. Následně by proběhlo zasedání AS FF spojené s tajnou volbou kandidáta na 
funkci děkana/děkanky a vyhlášení výsledků voleb. V tento den by taktéž na zasedání 
akademické obce měla být všem představena zpráva o činnosti AS FF UHK, zpráva o činnosti 
a hospodaření FF UHK za rok 2022 (pokud dojde k jejich schválení na dopoledním zasedání 
AS FF UHK). 

Po diskusi k tomuto bodu dr. Joukl požádal přítomné o schválení konání shromáždění 
akademické obce FF UHK, spojeného se zasedáním AS FF UHK dne 18. května 2023. Dr. Joukl 
doplnil, že přesný harmonogram zasedání bude zveřejněn později. 

Návrh usnesení: 
Akademický senát svolává shromáždění akademické obce FF UHK, která je 
spojená s volbou kandidáta na funkci děkana/děkanky dne 18. května 2023 od 
11:30 hod. 

Hlasování o navrženém usnesení: 
Akademická komora: Studentská komora: 
Pro:                4 Pro:                 3 
Proti:             0 Proti:              0 
Zdržel se:      0 Zdržel se:       0 
Nepřítomni:  2 Nepřítomni:  2  

Akademický senát Filozofické fakulty UHK schválil navržené usnesení. 
 

• Průběžná informace volební komise AS FF UHK pro "děkanské volby" 
Doc. Šandera, předseda volební komise, informoval přítomné, že do 18. dubna 2023 do 12 
hod. byla uzávěrka návrhů na kandidáta a přihlášek kandidátů na funkci děkana/děkanky 
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FF UHK. Sdělil, že k tomuto termínu bylo podáno celkem 16 návrhů, 12 pro dr. Prouzu a 4 
pro dr. Dočekalovou. Doc. Šandera konstatoval, že oba navržení kandidáti pak v daném 
termínu předložili veškeré předepsané materiály a podklady.  
Doc. Šandera tedy uvedl, že kandidáty na funkci děkana/děkanky FF UHK na období 2023–
2027 jsou: 
Mgr. Pavla Dočekalová, Ph.D. 
Mgr. Jan Prouza, Ph.D. 
 
Jednání s omluvou opustila Mgr. Burianová. 
 
Na jednání se dostavil dr. Trousil. 
 
Volba kandidáta na funkci děkana/děkanky FF UHK se uskuteční dne 18. května 2023. V 
rámci veřejného shromáždění akademické obce FF UHK, které je svoláno na 11:30 hod., se 
kandidátka a kandidát představí, budou stručně prezentovat hlavní body volebního 
programu a odpoví na otázky přítomných účastníků. AS FF následně přistoupí k volbě a 
výsledky oznámí kandidátce, kandidátovi a účastníkům shromáždění akademické obce. 
Doc. Šandera zdůraznil důležitost účasti všech senátorek a senátorů na tomto zasedání. 
 
Abecední seznam kandidátů, tj. kandidátky a kandidáta, včetně dodaných dokumentů 
budou zveřejněny do 21. dubna 2023 na úřední desce FF UHK a vyvěšeny na speciální 
nástěnce v prostoru budovy B. 
Veškeré dokumenty kandidátů jsou k nahlédnutí na sekretariátu děkana FF. 
 
Doc. Beran navrhl, aby se před samotnou volbou spojenou s předchozím představením 
kandidátky a kandidáta konala i jejich společná debata. Na základě diskuse bylo 
dohodnuto, že vedení senátu v součinnosti s volební komisí bude kontaktovat kandidátku 
a kandidáta za účelem přípravy tohoto neformálního setkání a přípravy volebního dne 18. 
5. 2023. 
 
Dr. Joukl poděkoval všem senátorkám a senátorům za konstruktivní jednání.  

 
Příští zasedání AS FF UHK se bude konat 18. května 2023 (podklady do 9. května 2023). 

 
 

PhDr. Miroslav Joukl, Ph.D.,  
předseda AS FF UHK 

 
 

doc. PhDr. Martin Šandera, Ph.D.,  
místopředseda za AK AS FF UHK 

 
 

Mgr. Klára Burianová,  
místopředsedkyně za SK AS FF UHK 


